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Br. 0012.6.2022 

 

 

Protokół Nr 35/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Powiatu Mławskiego  

odbytego w dniu 29 sierpnia 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pani Elżbiety Bieńkowskiej– Przewodniczącej Komisji  

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Otworzyła trzydzieste piąte posiedzenie Komisji , powitała Członków Komisji i zaproszonych 

gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy 5 członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 34/2022. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Przedstawiła następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie porządku obrad 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad 

5. Informacja na temat przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2022/2023 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

• zmiany ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela oraz zasad zaliczania do 

obowiązkowego wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym; 

• udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Mława 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącą Komisji. 
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Punkt 5 

Informacja na temat przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2022/2023. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że na chwilę obecną wszystkich uczniów, w pięciu szkołach ponadpodstawowych 

jest 2798, o 159 uczniów więcej niż w ubiegłym roku, oraz o dwa wydziały więcej.  Łącznie jest 131 

oddziałów, włącznie z Ośrodkiem Szkolno Wychowawczym. Pomijając Ośrodek, jest 2653 uczniów 

w 108 oddziałach, w pięciu szkołach. Od 1 września 2022 roku zacznie także funkcjonować oddział 

przygotowawczy, obecnie liczy on 24 uczniów z Ukrainy.  

Jeśli chodzi o uczniów w szkołach ponadgimnazjalnych (zostały jeszcze klasy czwarte w technikum): 

w Zespole Szkół Nr 1 w technikum pozostaje 104 uczniów w pięciu oddziałach, w Zespole Szkół Nr 

2 70-ciu uczniów w trzech oddziałach, w Zespole Szkół Nr 3 w jednym oddziale 14 uczniów, zaś w 

Zespole Szkół Nr 4 w dwóch oddziałach 46 uczniów. Łącznie w  szkołach po gimnazjum w 11 

oddziałach jest 234 uczniów.  

W szkołach ponadpodstawowych: I LO – 501 uczniów (20 oddziałów), ZS Nr  1-476 uczniów (19 

oddziałów), ZS Nr 2- 433 uczniów (17 oddziałów), ZS Nr 3- 459 uczniów (9 oddziałów), ZS Nr 4- 

550 uczniów ( 22 oddziały). Łącznie w szkołach ponadpodstawowych jest 2419 uczniów uczących 

się w 97 oddziałach.  W kolejnych słowach dyrektor wydziału odniosła się do tematu rekrutacji do 

klas pierwszych. Założono średnią rekrutację pomiędzy 82-86 procent, przygotowanych zostało 25 

oddziałów (740 miejsc) licząc jeden oddział integracyjny. W I LO zaplanowano 150 miejsc w pięciu 

oddziałach – wykonanie 100 %, w ZS Nr 1 zaplanowano 150 miejsc w pięciu oddziałach- 

zrekrutowano 180 uczniów w sześciu oddziałach, w ZS Nr 2 zaplanowano 140 miejsc w pięciu 

oddziałach- zrekrutowano 159 uczniów w pięciu oddziałach, w ZS Nr 3  zaplanowano 150 miejsc w 

pięciu oddziałach- zrekrutowano 169 uczniów w sześciu oddziałach, w  ZS Nr 4 zaplanowano 150 

miejsc w pięciu oddziałach- zrekrutowano 179 uczniów w 6 oddziałach. Łącznie do klas pierwszych 

przyjęto 838 uczniów w 28 oddziałach. Na chwilę obecną w szkołach ponadpodstawowych są cztery 

nauczania indywidualne, zaś w Ośrodku Szkolno Wychowawczym tych nauczań jest 12. Kolejnym 

omówionym punktem były planowane emerytury, urlopy zdrowotne i inne. Ogółem na emeryturę 

przejdzie dwóch nauczycieli, na urlop zdrowotny jeden nauczyciel, oraz jeden przejdzie na urlop 

bezpłatny. Wśród pracowników administracyjnych i obsługi zadeklarowano trzy osoby, które przejdą 

na emeryturę.  

Łącznie w szkołach  w porównaniu do roku ubiegłego jest siedem etatów więcej z podziałem na 

stopnie awansu zawodowego. Najwięcej jest nauczycieli dyplomowanych, bo ponad 71 procent,  

mianowanych prawie 13 procent , kontraktowych 13, 45 procenta. Ponadto od pierwszego września 

nie ma już nauczycieli stażystów, zaś są nauczyciele początkujący, którzy stanowią 2 procent 

zatrudnionych ( 6 osób).  W Powiatowym Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli od 1 września planuje 

się zatrudnić szesnastu doradców metodycznych. Pracowników administracji i obsługi zatrudnionych 

jest 107 osób.  

Poinformowała, że w okresie wakacji 21 nauczycieli otrzymało wyższy stopień awansu zawodowego: 

stopień nauczyciela kontraktowego- 4 nauczycieli, stopień nauczyciela mianowanego – 6 nauczycieli, 

stopień nauczyciela dyplomowanego- 11 nauczycieli. W dalszych słowach dyrektor wydziału 

omówiła remonty i inwestycje przeprowadzone na terenie każdej z poszczególnych szkół, w Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej oraz Bursie Szkolnej.  

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Zapytała czy pedagog specjalny zostanie zatrudniony w każdej szkole oraz jak wygląda zakres 

obowiązków? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że Rozporządzenie które się ukazało opisuje zakres obowiązków pedagoga 

specjalnego. Zatrudnienie to zostało sprecyzowane, a dokładnie mówiąc do 101 osób przysługuje 1,5 

etatu, na kolejnych sto osób 0,2 etatu. Niektóre szkoły zatrudniły pedagoga specjalnego, inne zaś 
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poradziły sobie bazując na ramach własnych zasobów, czyli spośród nauczycieli, którzy posiadają 

odpowiednie przygotowanie. Do pedagoga specjalnego należą zajęcia rewalidacyjne, prowadzenie 

diagnoz, wspieranie młodzieży stosownie do ich potrzeb, prowadzenie zajęć z młodzieżą w stosunku 

do potrzeb zdiagnozowanych przez wychowawców klas. Dodała, że rośnie liczba orzeczeń o 

potrzebie kształcenia specjalnego.  

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji  

Podsumował przekazane dane przez Dyrektor, po czym zapytał o zmiany w Karcie Nauczyciela,  

a dokładnie o mentora nauczycieli początkowych, czyli ile taka osoba otrzyma dodatku? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że ta kwestia jest obecnie w fazie ustaleń . Nauczyciel początkujący będzie odbywał 

przygotowanie na nauczyciela przez 3 lata i 9 miesięcy, przez okres który musi mieć mentora.  

W trakcie odbędzie dwa egzaminy i otrzyma ocenę pracy. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji  

Następne pytanie dotyczyło tematu fotowoltaiki, czy już pracuje i czy są z tego tytułu oszczędności. 

 

Pani Krystyna Zając- Wicestarosta 

Odpowiedziała, że tak, ale nie wszędzie.  

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji  

Ostatnie pytanie skierował do Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia, pytając czy malowanie sal 

szkolnych wykonała firma zewnętrzna czy odbyło się to w ramach własnych pracowników, oraz czy 

kwestia dojazdów uczniów do szkół jest już ustalona? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że malowanie odbyło się w ramach własnych pracowników. Poniesiono tylko koszty 

zakupu materiału.  

Kwestia dojazdów jest już ustalona, działa i nie powinno być z tym problemów.  

 

Pan Tomasz Chodubski- Członek Komisji  

Zabierając głos nawiązał do fotowoltaiki i problemów z nią związanych. Po czym odniósł się do 

etatu psychologa i przejścia pedagogów na pedagogów specjalnych oraz pogorszeniu  

warunków pracy szkół dla klas pierwszych. Na koniec podsumował, że pytanie dotyczy tworzenia 

trzeciego etatu 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Dodała, że jeszcze tak dużej rekrutacji do szkół ponadpodstawowych w powiecie nie było, jak w tym 

roku. Po czym wyjaśniła, że pedagog, tak jak był jest pedagogiem, oraz że niektóre szkoły zatrudniły 

pedagoga specjalnego ( na 13 godz). Dodała, że nie jest to etat tylko ilość godzin. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Członek Komisji  

Zapytał czy Mławska Hala Sportowa w dalszym ciągu pełni rolę ośrodka dla uchodźców? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że od 1 września młodzież wraca na zajęcia wychowania fizycznego już w Mławskiej 

Hali Sportowej. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Członek Komisji  

Zapytał skąd taka różnica, że aż pojawiły się dodatkowe trzy oddziały? 
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Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Przypomniała, że w tym roku szkolnym miała miejsce największa rekrutacja od lat. Ponadto otwarty 

został nowy kierunek, który cieszy się popularnością. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji  

Zapytał o wynagrodzenie nauczyciela mianowanego? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że wynagrodzenie nauczycieli mianowanych i dyplomowanych nie zmieni się, 

pozostaje takie jak do tej pory. Różnica dotyczy nauczycieli kontraktowych i stażystów, ponieważ nie 

ma już w tabeli tych stopni awansu. 3424 zł tytuł zawodowy magister z przygotowaniem 

pedagogicznym, mianowany (3597 zł) bez zmian.  

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji  

Pytał także ile będzie godzin ponadwymiarowych w przełożeniu na etat? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że w uśrednieniu 5 na osobę. Dodała, że zaczyna brakować psychologów.  

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Dopowiedziała, że brak psychologów jest zjawiskiem zadziwiającym, ponieważ ten kierunek studiów 

cieszy się popularnością wśród studentów, a mimo wszystko okazuje się, że tych specjalistów jest 

mało. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Niestety, po ukończeniu studiów wybór pada na zatrudnienie w jednostkach niepublicznych ze 

względu na proponowane wynagrodzenie. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Członek Komisji  

Poprosił o szczegółowe dane dotyczące ilości uczniów w klasach pierwszych. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że ILO liczy po 30 osób w każdym oddziale, Zespół Szkół Nr 1 liczy również po 30 

w każdym oddziale, Zespół Szkół Nr 2-: technik logistyk -33, technik żywieniowy i usług 

gastronomicznych- 34, technik  eksploatacji portów i terminali- 34, technik hotelarstwa- 28, kucharz- 

30, Zespół Szkół Nr 3 : liceum ogólnokształcące- 53 osoby, technik elektronik- 28, branżowa szkoła 

88 osób ( 3 oddziały), Zespół Szkół Nr4: liceum ogólnokształcące- 90 osób ( 3 oddziały), technik 

rachunkowości- 30, technik handlowiec- 30, technik ekonomista- 29 

 

 

Punkt 6. 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

 

• zmiany ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela oraz zasad zaliczania do 

obowiązkowego wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że poszerzył się katalog specjalistów, obok m. in. pedagoga, psychologa został 

włączony pedagog specjalny, dla którego zaproponowano 22 godz wymiar pracy. 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  zmiany ustalenia 

tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 

ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela oraz zasad zaliczania do obowiązkowego wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym. 

 

 

• udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Mława 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że Burmistrz Miasta Mława zwrócił się z prośbą o dofinansowanie festiwalu Victor  

Young Jazz, który odbędzie się 23 i 24 września w Państwowej Szkole Muzycznej w Mławie, a 

proponowana kwota dofinansowania to 10 000 zł, ujęta w budżecie jako dotacja  dla Miasta Mława. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Miasta Mława 

 

Punkt 7 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Zapytań i wolnych wniosków nie było. 

 

 

Punkt 8 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Zamknęła trzydzieste piąte posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Powiatu 

Mławskiego, podziękowała radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

                                                                                                                      Elżbieta Bieńkowska 

 

 
Sporządziła: 

Sylwia Krupińska 

12.09.2022 r. 


